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Zastupitelstvo města Police nad Metují

Z Á P I S
z 2. zasedání Zastupitelstva města Police nad Metují,

 které se konalo dne 24.4.2019
 od 17:00 hodin v na sále Pellyho domů

Přítomni: Ing. J iř í  Beran, starosta
 Ing. Matěj Brát,  č len ZM
 Ing. Josef Havl íček, č len ZM

 Tomáš Horák, č len ZM
 Mgr. Olga Landová, č len RM

 Marek Plný, č len ZM
 Ing. Pavel Pohner, tajemník

 Radek Starý, č len ZM
 Mgr. Mart ina Váňová, č len ZM

 Ing. Ph.D. Pavel Žák, č len ZM
 

Lubor Bořek, č len ZM
 PharmDr. Ingr id Denygrová, č len ZM

 MUDr. Adéla Hažmuková, č len ZM
 Mgr. Eva Kašparová, č len RM

 Michal Mucha, č len ZM
 Ing. Jan Pohl,  č len ZM
 Petr Rutar, č len ZM

 Mgr. J i ř í  Škop, místostarosta
 Ing. J iř í  Vlček, č len RM

 

Omluveni: Jan Ant l ,  č len RM; Ivan Konečný, č len ZM; Mgr. Jaroslav Souček, č len RM
Nepřítomni:
Hosté: Dana Baláková; Ing. Pavel Kal ibán; Věra Plachtová
Předsedaj íc í : Ing. J iř í  Beran, starosta
Ověřovatelé: Tomáš Horák, č len ZM; Marek Plný, č len ZM

Číslo
 bodu

Bod
 Komentář

1. Zahájení a schválení programu 2. zasedání Zastupitelstva města Police nad Metují 
 

Zahájení jednání starostou města:
Zahajuji 2. veřejné zasedání ZM v roce 2019, které jsem svolal v souladu se zákonem o obcích.
Vítám všechny přítomné členy ZM, vedoucí odborů MěÚ, ředitele a vedoucí organizací zřizovaných
městem.
Zapisovatelem dnešního jednání stanovuji paní Dagmar Hauschkovou.
Ověřovateli zápisu z dnešního jednání stanovuji pana Marka Plného a pana Tomáše Horáka. V
době zahájení zasedání ZM je přítomno 17 členů ZM z celkového počtu 21 členů.

 Konstatuji, že ZM je usnášeníschopné!
Dále upozorňuji, že z dnešního zasedání ZM bude pro potřeby přípravy zápisu pořizován zvukový
záznam.
Dovoluji si Vám předložit program dnešního jednání :

1. Zahájení a schválení programu 2. Zastupitelstva města Police nad Metují
2. Kontrola plnění usnesení
3. Návrh zástupců města do orgánu společnosti SHL a.s. a delegování zástupce města pro

jednání VH SHL a.s. 
4. Členství města ve Společnosti pro destinační management Broumovska 
5. Adopce hrobů významných polických osobností 
6. Poskytnutí dotace na úhradu ztráty koupaliště 
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7. Finanční dar na činnost Institutu regionální paměti 
8. Statut sociálního fondu - změna 2019 
9. Odkup pozemků p.č. 1068/2 a 1068/3 v k.ú. Police nad Metují 

10. Diskuze

Zastupitelstvo města schvaluje předložený návrh programu 2. veřejného zasedání ZM v roce 2019.
  

Hlasování Pro: 17 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Výsledek hlasování: Přijato

2. Kontrola plnění usnesení

3. 1/2ZM/2019
 Návrh zástupců města do orgánu společnosti SHL a.s. a delegování zástupce města pro

jednání VH SHL a.s.

I. Zastupitelstvo města navrhuje
pro období 2019 - 2023:

1. starostu Ing. Jiřího Berana jako zástupce města Police nad Metují v představenstvu
společnosti Společnost  Horní Labe a.s.

2. referenta živ. prostředí odboru IMŽP Ing. Jana Troutnara jako zástupce města v
Dozorčí radě společnosti Společnost Horní Labe a.s

II. Zastupitelstvo města deleguje
pro období 2019 - 2023 starostu Ing. Jiřího Berana jako zástupce města Police nad Metují na
valných hromadách společnosti Společnost Horní Labe a.s.

Starosta - vzhledem k personálním změnám ve vedení města v novém volebním období bylo město
požádáno o zaslání návrhu zástupců do dozorčí rady a představenstva společnosti Společnost
Horní Labe a.s. a o delegování starosty k zastupování města na nadcházející valné hromadě této
společnosti na období do r. 2023. Období nominace neodpovídá volebnímu období samosprávy, ale
přesahuje do následujícího roku, je to z důvodu zaběhlé praxe společnosti SHL a.s., která změny v
obsazení řídících orgánů směřuje na valnou hromadu svolávanou vždy na jaro následujícího roku
po volbách.

  

Hlasování Pro: 17 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

4. 2/2ZM/2019
 Členství města ve Společnosti pro destinační management Broumovska

I. Zastupitelstvo města schvaluje,
aby město Police nad Metují bylo v rámci svého členství v Dobrovolném svazku obcí Policka
členem Společnosti pro destinační management Broumovska o.p.s., se sídlem Klášterní 1,
550 01 Broumov, IČ 02326159.

Starosta - poděkoval zastupitelům za účast na semináři SDMB. Uvedl, že dlouhodobě existuje
určitá rivalita mezi SDMB a Kladským pomezím. Do jednání vstoupil kraj, který v rámci vydané
certifikace zařadil Policko pod území SDMB. Na certifikovaná území pak kraj přerozděluje finanční
prostředky na podporu destinačního managementu. V praxi to znamená, že naše území je sice
certifikováno v SDMB která, dostává na toto území peníze od kraje, ale my jako město můžeme
být členem v jakékoli jiné destinační společnosti. Samozřejmě po zaplacení členského příspěvku.
Pro letošní rok máme zaplacené příspěvky jak do SDMB, tak i do Kladského pomezí, se kterým
dlouhodobě spolupracujeme na některých víceletých projektech a hodláme v tom pokračovat. 
Požadavek na rozhodnutí zastupitelstva o členství v SDMB vychází z pracovního jednání DSO
Policka ze dne 7. 2. 2019, kde byl tento bod dlouze projednáván a diskutován. Starostové se
shodli, že je třeba rozhodnout jednotně a tedy jako DSO v SDMB zůstat, nebo vystoupit. Pak by to
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znamenalo vstup jednotlivých obcí. Protože chceme zachovat jednotnost a celistvost DSO Policka,
panuje v DSO shoda zůstat členy SDMB, tento názor již potvrdila zastupitelstva jednotlivých obcí. 
 

Hlasování Pro: 17 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

5. 3/2ZM/2019
 Adopce hrobů významných polických osobností

I. Zastupitelstvo města schvaluje
adopci hrobů pana Hanuše Wihana a pana Jana Bezděka, významných osobností spjatých s
městem Police nad Metuji, pochovaných na Olšanských hřbitovech v Praze, se všemi právy a
povinnostmi z adopce vyplývajících.

Od tohoto bodu se jednání ZM účastnil pan Lubor Bořek - příchod 17.25 hod. 
Starosta - uvedl, že příští rok bude výročí 165 let od narození a 100 let od úmrtí Hanuše Wihana a
105 let od úmrtí Jana Bezděka.

 Oba jsou významné polické osobnosti, resp. osoby s Policí spjaté. Při té příležitosti se naskytla
možnost adoptovat jejich hroby, které se nacházejí na Olšanských hřbitovech. U těchto hrobů, je
pak umístěna cedulka s informacemi o donátorovi, který nad nimi převzal záštitu.. Je to jedna z
možností, jak vyjádřit úctu a zájem a i to, že si město těchto lidí váží a nezapomíná na ně.

 Poděkoval J. Rutarové, která zachytila tento projekt a získala o něm podrobnější informace. 
 Částky za nájemné hrobových míst nejsou nijak horentní. Vyšší položku většinou tvoří náklady na

renovaci a údržbu náhrobku. V tomto případě se u Wihanova hrobu jedná především o odborné
vyčištění náhrobku a reliéfu z dílny F. Bílka a případné přespárování. Odhadované náklady by se
mohly pohybovat okolo 12 000 Kč a je pravděpodobné, že tyto práce by bylo vhodné provést
dvakrát za desetileté období. U hrobu J. Bezděka se jedná především o obnovu písma a odborné
vyčistění nápisové desky, pravděpodobně i srovnání náhrobku a zřejmě i rámu. Rovněž zeleň bude
vyžadovat jedenkrát ročně údržbu. Předpokládané náklady by neměly překročit podle našich
odhadů 15 tisíc Kč. Město zvažuje uspořádat nějakou akci, jejíž výtěžek by byl určen na tento účel.
 
 

Hlasování Pro: 18 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

6. 4/2ZM/2019
 Poskytnutí dotace na úhradu ztráty koupaliště

I. Zastupitelstvo města schvaluje

1. poskytnutí dotace Technickým službám Police nad Metují, s.r.o. na pokrytí ztráty z
provozu koupaliště za rok 2018 ve výši 300 000,- Kč.

2. smlouvu o poskytnutí dotace a pověřuje starostu Ing. Jiřího Berana k jejímu podpisu.

II. Zastupitelstvo města ukládá
1. vedoucí finančně správního odboru

1.1. zajistit podpis smlouvy a zveřejnění na úřední desce MěÚ.
Termín: 10.5.2019

Hlasování se zdrželi: pan Michal Mucha a pan Petr Rutar.
Místostarosta - prostředky na úhradu ztráty z provozu koupaliště za rok 2018 jsou ve schváleném
rozpočtu města - částka 388.000 Kč. Legislativa - zákon 250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech
požaduje, aby veškeré dotace město poskytovalo postupem dle tohoto zákona. Pro vlastní
založené organizace není výjimka. TS Police n. M., s.r.o. předložily žádost, je připraven návrh
smlouvy a bude předloženo vyúčtování. Smlouva bude uveřejněna po dobu 3 let na úřední desce
města. Město jako takové by nemohlo koupaliště provozovat, nemá k tomu dostatek
kvalifikovaných zaměstnanců. 
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J. Vrabec - proč musí být smlouva vyvěšena po dobu 3 let na úřední desce?
 Místostarosta -  vývěsní dobu nám ukládá zákon 250/2000 Sb., § 10d, kde je přímo

uvedeno, že veřejnoprávní smlouva včetně dodatků musí být zveřejněna nejméně po dobu 3 let
ode dne zveřejnění.

   

Hlasování Pro: 16 Proti: 0 Zdrželo se: 2 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

7. 5/2ZM/2019
 Finanční dar na činnost Institutu regionální paměti

I. Zastupitelstvo města bere na vědomí
informace o přestěhování Institutu regionální paměti do kláštera v Polici nad Metují a
zahájení jeho činnosti.

II. Zastupitelstvo města schvaluje
finanční dar na činnost Institutu regionální paměti, z.ú., IČ 05338824, se sídlem Starostín
172, 549 83 Meziměstí ve výši 50.000,- Kč.

Starosta - uvedl, že před zahájením dnešního zasedání ZM, proběhla prohlídka prostor v klášteře,
kam se na přelomu roku Institut regionální paměti nastěhoval. TS Police n. M., s.r.o. byly
nápomocny při rekonstrukci a stěhování. Finanční dar na provoz Institutu regionální paměti z.ú. byl
RM podmíněn právě upravením prostor a přestěhováním sbírek a stálých výstav. Nyní, kdy je vše
připraveno, žádá pan Petr Bergmann, jako statutární orgán institutu, o přislíbený dar na samotný
provoz institutu. 

 Institut má Správní radu ve složení: Jaroslav Soumar - předseda správní rady, bytem Pěkov,
Miroslava Moravcová - člen správní rady, bytem Teplice nad Metují a  Petr Osoba - člen správní
rady, bytem Teplice nad Metují. 
Předmětem činnosti je muzejní činnost, výstavní činnost, přednášková činnost, vzdělávací činnost,
správa a vedení knihovny, publikační, nakladatelská a vydavatelská činnost včetně distribuce a
prodeje, správa sbírkového fondu Petra Bergmanna zapůjčeného za účelem zpřístupnění fondu
veřejnosti k výstavním, vzdělávacím a badatelským účelům, zřízení a správa vlastního sbírkového
fondu, digitalizace knižního a sbírkového fondu a zpřístupnění faksimilií prostřednictvím
elektronických médií odborné a laické veřejnosti, organizace konferencí, symposií a studijních
programů a projektů, organizace kulturních, společenských a osvětových pořadů a
aktivit, popularizace a propagace regionální kultury, historie a dalších atributů regionálního
dědictví, ochrana a záchrana movitého a nemovitého regionálního kulturního a historického
dědictví, dokumentační činnost, výroba zvukových a zvukově-obrazových záznamů a jejich šíření
a informační služby. 
 

Hlasování Pro: 18 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

8. 6/2ZM/2019
 Statut sociálního fondu - změna 2019

I. Zastupitelstvo města schvaluje
Statut sociálního fondu města Police nad Metují platný od 25.4.2019.

Hlasování se zdrželi: pan Radek Starý a pan Petr Rutar
Starosta - informoval zastupitele o změně Statutu soc. fondu města. V současné době platný statut
sociálního fondu byl schválen zastupitelstvem již v roce 2006, je již zastaralý a neodpovídá
legislativním změnám prováděným zákonodárci  v uplynulých letech. Nový návrh statutu sociálního
fondu je koncipován tak, aby jednotlivá ustanovení byla „pružná", umožnila reagovat na měnící se
potřeby zaměstnanců a uvolněných členů ZM, aniž by vždy musel probíhat složitý proces nového
schvalování. Dále uvedl, že výbor odborové organizace při městě Police n. M. požádal o
zvýšení přídělu z rozpočtu města z dosavadních 3,8% na 5% z objemu hrubých mezd. Jedná se o
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tzv. zaměstnanecké benefity (stravenky, příspěvek na kulturu, penzijní připojištění, významná
životní a pracovní výročí atd.).
Ing. J. Havlíček - jaké je čerpání fondu?

 Ing. P. Pohner - v loňském roce byl zůstatek cca 60 tis. Kč. V minulosti byl zůstatek téměř nulový.
Důvodem zvýšení je zajištění financování zaměstnaneckých benefitů na standardní úrovni tak, aby
jejich nabídka přispívala k zájmu pracovat u města Police nad Metují a pomohla zajistit městu
dostatek kvalifikovaných zaměstnanců v době nedostatku na trhu práce. Pro ilustraci, že příspěvky
z fondu, dané jeho současnými možnostmi jsou spíš podprůměrné uvádíme, že hodnota
stravenky byla od roku 2008 ve výši 60 Kč, v roce 2017 pak 70 Kč a teprve od března 2019 je 80
Kč, což je stále pod hodnotou uváděnou ve vyhlášce o cestovních náhradách. Příspěvek na penzijní
připojištění stagnuje na částce 150 Kč již 13 let. Příspěvek na kulturu byl v uplynulých letech
poskytován ve výši 500 Kč, pak byl z důvodu nedostatku financí snížen na 400 Kč, letos se vracíme
opět k 500 Kč, což je výše vstupenky na jedno profesionální divadelní představení. Pro
zaměstnance také pořádáme tématický výlet. Rozpočet soc. fondu schvaluje správní rada ve
složení starosta J. Beran, tajemník P. Pohner a předsedkyně odbor. org. J. Hlaváčková.   
Ing. P. Žák - v případě navýšení přídělu se bude jednat o jakou částku z rozpočtu města?
Ing. P. Pohner - cca o částku 180 tis. Kč. 
 
 
 
 
 

Hlasování Pro: 16 Proti: 0 Zdrželo se: 2 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

9. 7/2ZM/2019
 Odkup pozemků p.č. 1068/2 a 1068/3 v k.ú. Police nad Metují

I. Zastupitelstvo města schvaluje
odkup pozemků p.č. 1068/2 o výměře 122 m2 a p.č. 1068/3 o výměře 333 m2, v k.ú. Police
nad Metují od následujících spoluvlastníků:

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░
░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░
░░░░ ░░░░

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░
░░░░ ░
░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░
░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░
░░░░ ░░░

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░

Kupní cena je stanovena na 150,- Kč/m2. Celková kupní cena činí 68.250,- Kč a bude
rozdělena mezi spoluvlastníky dle velikos� jejich podílů. Město Police nad Metují uhradí
náklady spojené s převodem vlastnického práva v katastru nemovitos�. 

Místostarosta - zastupitelstvo města Police nad Metují svým usnesením číslo 07/03/2016 schválilo
prodej vodovodu v ulici U Lesovny v Polici nad Metují společnosti Vodovody a kanalizace a.s. Bylo
dohodnuto, že smlouva bude podepsána na konci roku 2016. Před podpisem smlouvy jsme byli
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společností upozorněni, že část převáděného vodovodního řadu je umístěna na soukromých
pozemcích v k.ú. Police nad Metují a bude nutné tyto pozemky buď odkoupit do vlastnictví
města nebo tuto situaci vyřešit zřízením služebnosti inženýrské sítě. Odbor IMŽP doporučil odkup
pozemků za cenu v místě a čase obvyklou. Bohužel jednání s vlastníky byla zdlouhavá a náročná
a až nyní se podařilo získat od všech souhlas. Cena je trochu vyšší oproti původnímu návrhu, ale
přistoupili jsme na kompromis. Po změně vlastnického práva v katastru nemovitostí dojde k
podpisu smlouvy na prodej vodovodu. 

Hlasování Pro: 18 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

10. Diskuze 
 

Ilona Hofbauerová -  po shlédnutí plánku nového parkoviště v lokalitě Pod Havlatkou vznáším
dotaz, kudy tam budou vjíždět a vyjíždět cyklisté, proč není v návrhu označeno parkování pro
cyklisty a kolik bude poplatek za parkování. V plánku není zanesena směrová tabule
k muzeu Merkur?
Starosta - vjezdy a výjezdy budou obousměrné, buď z kruhového objezdu ze silnice na Radešov,
nebo z ul. Husova, dodatková tabulka označení pro cyklisty bude doplněna. Současný návrh byl
konzultován s Dopravním inspektorátem. Parkování bude bezplatné, protože parkoviště bude
postaveno z dotace EU. Součástí stavby parkoviště bude zázemí pro turisty, krytý přístřešek,
lavičky, veřejné WC, směrové tabule. Se stavbou parkoviště se počítá s rekonstrukcí ulice Husova,
která je přístupovou komunikací k MPM a Merkur. 
D. Baláková, ředitelka MŠ Police n. M. - pozvala přítomné na Den otevřených dveří u příležitosti 40
let otevření MŠ ve Fučíkově ulici. Prohlídka areálu školy a zahrady se koná ve středu 8. 5. 2019 v
době od 10.00 do 14.00 hodin. 

 Starosta poděkoval, oznámil termín dalšího zasedání ZM, 26. 6. 2019, a ukončil zasedání.      

         

Seznam příloh:

 
Ing. Jiří Beran

 starosta
 
 
Ověřovatelé:

 
Tomáš Horák

 člen ZM

 
Marek Plný

 člen ZM


